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REVISTA PRESEI 
 

 Ministrul Şova, acuzaţii după greva transportatorilor: Este un boicot organizat. Nu admit competiţia, folosesc 
maşini necorespunzătoare şi circulă cu mai multe persoane 
Transportatorii nu admit competiţia în activitate, folosesc maşini necorespunzătoare, nu eliberează bilete şi 
circulă cu mai multe persoane decât prevede clasificarea, iar protestul este un boicot organizat, a declarat joi 
ministerul Transporturilor Lucian Şova, ca reaţie la protestul FORT. 
„Ceea ce se întâmplă astăzi este un boicot organizat, care vizează menţinerea unor monopoluri în piaţa de 
transport interjudeţean de pasageri din România. Conceptul de grevă nu este aplicabil unor asociaţii de 
transportatori”, a declarat ministrul Lucian Şova, care spune că asociaţiile trasportatorilor au şi vor avea ocazia să 
dezbată cu oficialii ministerului orice subiect care vizează domeniul lor de activitate. 
„În ultimii 15 ani, niciun transportator altul decât cel care a ocupat primul şi foarte probabil acum 15 ani, un 
traseu de la Bucureşti la Urziceni, niciun alt transportator nu ar putea astăzi să efectueze curse pe acest traseu şi 
în viziunea celor care combat proiectul pe care l-am propus, acest lucru nici nu ar trebui să se petreacă vreodată”, 
a spus Şova. 
 Ministrul a precizat că Inspectoratul de Control în domeniul Transporturilor Rutiere a elaborat 730 de procese 
verbale de constatare a contravenţiei cu specific pe activităţile de transport rutier de pasageri curse regulate 
interjudeţene, cu o valoare de aproximativ 2 milioane de lei. 
„Au fost înregistrate 954 de reclamaţii doar cu privire la transportul interjudeţean şi cele mai multe vizau 
următoarele aspecte: starea tehnică a maşinilor, numărul de persoane transportat peste numărul de locuri înscris 
în certificatul de clasificare eliberat de RAR, nerespectarea graficului de circulaţue, neeliberarea biletelor de 
călătorie”, a spus Şova. 
Federaţia Operatorilor Români de Transport (FORT) a protestat în 19 judeţe, unde a fost oprită circulaţia maşinilor 
de transport persoane. Protestul FORT s-a oprit la ora 14.00. 
Transportatorii sunt nemulţumiţi de un ordin al ministrului Transporturilor Lucian Şova care liberalizează 
trnsportul judeţean de persoane. Mai multe întâlniri au avut loc la Ministerul Transporturilor. Ulterior 
Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a anunţat că a anulat protestul 
programat joi dimineaţa în toată ţara şi i-a solicitat o întrevedere premierului Viorica Dăncilă în care să îi prezinte 
situaţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Acuzație EXPLOZIVĂ din Parlamentul European: Guvernul Dăncilă a votat tăierea fondurilor pentru pesta 
porcină africană în Bugetul UE 2019 
„Guvernul Dăncilă sabotează orice șansă ca fermierii români afectați de pesta porcină africană să fie despăgubiți 
din fonduri europene! Guvernul României a votat în Consiliul Uniunii Europene (UE) reducerea alocărilor pentru 
fermierii afectați de pesta porcină africană (PPA) în Bugetul UE 2019, la o săptămână după ce solicitasem în 
Parlamentul European creșterea cu 110 milioane de euro a alocărilor pentru PPA în bugetul UE de anul viitor, 
acuză europarlamentarul Siegfried Mureșan. 
"În data de 30 august a.c., am depus în Parlamentul European două amendamente la proiectul de buget al Uniunii 
Europene pentru 2019 în care solicitam alocarea, în total, a 110 milioane de euro pentru despăgubirea fermierilor 
din statele membre ale Uniunii Europene afectați de pesta porcină africană, inclusiv fermierii din România. 
Dintr-un document oficial obținut ieri de la Consiliul UE am aflat că, în data de 4 septembrie a.c., deci la aproape o 
săptămână după amendamentele depuse de mine, Guvernul a votat în Consiliu tăierea fondurilor pentru pesta 
porcină. Concret, Executivul condus de Viorica Dăncilă a votat alocarea a zero euro către Fondul European de 
Garantare Agricolă (FEGA) pentru măsurile specifice destinate fermierilor afectați de pesta porcină africană, acolo 
unde eu solicitasem 100 de milioane de euro. Mai mult, Guvernul Dăncilă a votat și pentru reducerea cu 8,5 
milioane de euro a alocărilor pentru măsuri de urgență de combatere a bolilor la plante și animale în Uniunea 
Europeană, față de propunerea inițială a Comisiei. La acest capitol, eu am solicitat o creștere de 10 milioane de 
euro. 
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Forma finală a Bugetului UE 2019 va fi negociată și aprobată de Parlamentul European și Consiliul UE la finalul 
lunii noiembrie. 
Între timp, eu am obținut deja sprijinul Grupului PPE, cel mai mare grup politic din Parlamentul European, pentru 
susținerea amendamentelor mele după ce le-am explicat gravitatea situației și nevoia de a ajuta fermierii români. 
În următoarele două luni voi lupta să obțin sprijinul majorității Parlamentului European, al Comisiei Europene și al 
guvernelor celorlalte 27 de state membre pentru ca forma finală a bugetului să cuprindă banii pentru fermierii 
afectați de pesta porcină, nu zero euro, cât a votat Guvernul Dăncilă. 
Este clar că principalul obstacol pentru obținerea acestor alocări către fermierii păgubiți este însuși Guvernul 
României care, cu 3 luni înainte de preluarea Președinției Consiliului UE, se arată incapabil de a pune pe agenda 
europeană o problemă de maxim interes pentru România.”, transmite eurodeputatul. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mesajul Vioricăi Dăncilă pentru reprezentanţii Comisiei Europene 
Premierul Viorica Dăncilă i-a primit joi, la Palatul Victoria, pe Martin Selmayr, secretarul general al Comisiei 
Europene, şi pe Clara Martinez Alberola, şef de cabinet al preşedintelui CE, Jean-Claude Juncker. 
Premierul Viorica Dăncilă i-a primit pe Martin Selmayr, secretarul general al CE, şi pe Clara Martinez Alberola, şef 
de cabinet al preşedintelui CE. Foto: Gov.ro 
„Suntem angajaţi să asigurăm o Preşedinţie eficientă şi pragmatică a Consiliului Uniunii Europene”, a spus 
premierul Dăncilă în cadrul întâlnirii, potrivit unui comunicat de presă al Guvernului. 
Înalţii funcţionari europeni se află la Bucureşti într-o vizită care se derulează tradiţional în statul UE care se 
pregăteşte să preia Preşedinţia Consiliului. Vizita este înscrisă în „calendarul dens” de dialog al Guvernului 
României cu partenerii europeni, state membre sau instituţii europene, din semestrul al doilea al acestui an, 
precizează Executivul. 
„Prim-ministrul Viorica Dăncilă a trecut în revistă stadiul avansat al procesului intern de pregătire a viitoarei 
Preşedinţii a Consiliului Uniunii Europene pe care România o va exercita în primele şase luni ale anului viitor şi a 
exprimat aprecieri pentru sprijinul acordat de Comisia Europeană. Şeful Executivului a reafirmat, cu acest prilej, 
angajamentul României de a asigura o Preşedinţie eficientă şi pragmatică a Consiliului Uniunii Europene, capabilă 
să răspundă provocărilor cu care se confruntă Uniunea în această perioadă”, se arată în comunicat. 
Premierul a reamintit obiectivul asumat de România de a pune cetăţeanul european în prim-planul activităţii sale, 
pe perioada exercitării Preşedinţiei Consiliului UE, într-un efort coerent de a răspunde, prin rezultatele obţinute, 
aşteptărilor celor peste 500 milioane de locuitori ai Uniunii. De asemenea, Dăncilă a subliniat necesitatea 
menţinerii unităţii statelor membre, idee ce se regăseşte şi în mottoul Preşedinţiei României la Consiliul UE: 
„Coeziunea, o valoare comună europeană”, precizează Guvernul. 
Potrivit comunicatului, în cadrul discuţiilor a fost evocat contextul particular în care România îşi va exercita 
mandatul, a cărui dinamică va fi marcată de dezbaterea privind viitorul Europei, de organizarea alegerilor pentru 
Parlamentul European în mai 2019, de momentul ieşirii Marii Britanii din UE şi de negocierile privind noul cadru 
financiar multianual. 
Potrivit Executivului, în cadrul reuniunii, Martin Selmayr şi Clara Martinez Alberola au apreciat stadiul pregătirilor 
făcute la nivelul Guvernului pentru preluarea şi exercitarea Preşedinţiei Consiliului UE. 
Întâlnirea prim-ministrului cu înalţii funcţionari europeni a fost urmată de o reuniune a membrilor Guvernului 
dedicată pregătirii Preşedinţiei României la Consiliului UE, la care oficialii europeni au fost invitaţi să participe. 
În cadrul acesteia şi pe parcursul discuţiilor care au urmat în seria de întâlniri separate ale reprezentanţilor 
Comisiei Europene cu o parte a membrilor Guvernului au fost abordate principalele dosare europene aflate în 
negociere la nivel comunitar, care se vor regăsi pe agenda Preşedinţiei României la Consiliul UE, se mai arată în 
comunicat. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Dragnea şi-a „aniversat” trei ani la vârful PSD. Alături de cine a sărbătorit liderul social-democrat. Un altfel de 
BILANŢ, ce-i reproşează eşalonul doi din partid 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, şi-a petrecut, joi, „aniversarea” a trei ani de la scrutinul prin care a fost ales în 
fruntea partidului, prin întâlniri politice la biroul său din Camera Deputaţilor, cea mai mare parte a zilei fiind în 
compania vicepremierului Paul Stănescu. 
Liviu Dragnea şi-a început ziua de joi la Camera Deputaţilor, printr-o discuţie cu o delegaţie parlamentară sud-
coreeană. Liderul PSD le-a oferit oficialilor străini un tur prin biroul său, urmat de o vizită în plenul Camerei 
Deputaţilor. 
Dragnea s-a întâlnit apoi în biroul său cu ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, şi cu vicepremierul Paul 
Stănescu, printre temele discutate de cei trei fiind Codul Finanţelor Publice Locale. Stănescu şi Dragnea au rămas 
la discuţii în Parlament până în jurul orei 19.30 şi cei doi au plecat împreună, acompaniaţi de fostul ministru Sevil 
Shhaide 
Liderul PSD le-a transmis jurnaliştilor, prin consilierii săi, încă de joi dimineaţă, că nu o să facă declaraţii de presă 
pe parcursul zilei. 
Contactaţi de MEDIAFAX, lideri judeţeni PSD au apreciat că sub mandatul lui Dragnea s-a schimbat „moda numirii 
miniştrilor” şi că liderul social-democrat ar trebui să-şi reia turneele prin filiale cu care şi-a obişnuit partidul. 
„Partidul a avut o evoluţie pozitivă în anii aceştia, a câştigat alegerile parlamentare, ceea ce a dat ocazia 
constituirii unei alianţe de guvernare şi de aici implementarea unui program politic”, a declarat pentru MEDIAFAX 
preşedintele PSD Vaslui, Dumitru Buzatu. 
El a adăugat că Dragnea a schimbat „moda numirii miniştrilor”. 
„Dacă exista o modă a numirii miniştrilor, atunci când se forma Guvernul, dintr-un cerc relativ restrâns de 
persoane la nivelul partidului, acum s-a trecut la un fel de reprezentare teritorială, care nu putem spune că 
întotdeauna a dat cele mai bune rezultate, dar oricum a dat satisfacţie organizaţiilor care lucrează foarte mult, 
care obţin scoruri foarte mari şi le-a dat posibilitatea acestora să analizeze critic activitatea celui nominalizat şi să-
l schimbe dacă este nevoie. A fost un progres considerabil”, a spus Buzatu. 
Vicepreşedintele PSD Gabriel Zetea a declarat, pentru MEDIAFAX, că Dragnea are meritul câştigării alegerilor, dar 
că şi-a abandonat obiceiul de a vizita filialele. 
„Dl preşedinte conduce PSD într-o direcţie bună. Mandatul său poate să fie caracterizat prin bătăliile electorale cu 
victorii. Este, în principal, meritul lui Dragnea”, a spus Zetea. 
Vicepreşedintele PSD i-a recomandat lui Dragnea să-şi facă timp şi pentru clasicele sale turnee prin filiale. 
„Sunt foarte multe lucruri care merită îmbunătăţite. Membrii PSD aşteaptă reluarea turneelor prin ţară pe care 
preşedintele nu le mai face de ceva vreme. Sigur, programul este încărcat, dar acesta este stilul cu care el a 
obişnuit PSD. Ar trebui să-şi facă mai mult timp să se ducă prin judeţe”, a spus Zetea, pentru MEDIAFAX. 
Preşedintele PSD Arad, Dorel Căprar, a declarat că partidul ar trebui să fie mai unit. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Toader anunţă că a primit AVIZUL CSM pentru Adina Florea: Va fi analizat luni, apoi se va decide 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat, vineri dimineaţă, că ministerul Justiţiei a primit de la CSM avizul 
privind desemnarea Adinei Florea în funcţia de procuror-şef DNA, precizând că acesta va fi analizat luni, apoi va fi 
luată o decizie. 
"Avizul sectiei pentru procurori a CSM, referitor la desemnarea dnei Adina Florea in functia de procuror-sef DNA, 
a fost primit la MJ. Avizul va fi analizat in cursul zilei de luni, apoi se va decide referitor la procedura aflata in 
derulare !", a scris Tudorel Toader, pe Facebook. 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a avizat, luni, negativ propunerea de numire a Adinei 
Florea la conducerera Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
Anterior, Tudorel Toader anunţa însă că va înainta preşedintelui propunerea de numire a Adinei Florea la DNA, 
indiferent de avizul CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Delegarea procurorilor la sau de la DNA, DIICOT sau Parchetul General va fi decisă de CSM 
Secţia pentru procurori a CSM a decis, joi, ca delegarea procurorilor la sau de la Direcţia Naţională Anticorupţie, 
Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, Parchetul de pe lângă Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie, să fie dispusă Secţia pentru procurori. 
"Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât ca delegarea procurorilor la sau de la 
Direcţia Naţională Anticorupţie, Direcţia de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism, 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, să fie dispusă de Secţia pentru procurori a Consiliului 
Superior al Magistraturii", se arată în ordinea de zi soluţionată a Secţiei pentru procurori a Consiliului Superior al 
Magistraturii. 
 De asemenea, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât că delegările dispuse până 
la intrarea în vigoare a noilor reglementări se menţin cu condiţia îndeplinirii de către procurorii delegaţi a cerinţei 
de a avea dreptul să funcţioneze la parchetele la care s-a dispus delegarea, celelalte delegări încetând de drept. 
Până acum, delegările erau decise de procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM a avizat desfiinţarea Serviciului de combatere a corupţiei în justiţie din DNA 
Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a avizat joi desfiinţarea Serviciului de combatere a 
corupţiei din cadrul Secţieide combatere a corupţiei a Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 
"Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât acordarea avizului conform pentru 
desfiinţarea şi înfiinţarea unor servicii din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie (...) desfiinţarea Serviciului de 
combatere a corupţiei în justiţie din cadrul Secţiei de combatere a corupţiei a Direcţiei Naţionale Anticorupţie", se 
arată în ordinea de zi soluţionată a şedinţei Secţia pentru procurori de joi. 
Modificările aduse Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, care au intrat în vigoare, prevăd înfiinţarea Secţiei 
de investigare a infracţiunilor din Justiţie în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
 Ordonanţa de urgenţă pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie a fost publicată, 
joi, în Monitorul Oficial. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Membrii societăţii civile din CSM îşi exprimă "profunda indignare": Protocolul Inspecţia judiciară - SRI, 
suspiciuni privind supravegherea magistraţilor 
Reprezentanţii societăţii civile în CSM şi-au exprimat, miercuri, profunda indignare privind prevederile 
protocolului încheiat între SRI şi Inspecţia judiciară, precizând că există suspiciuni privind supravegherea 
magistraţilor de către serviciile de informaţii şi după desfiinţarea SIPA. 
Reprezentanţii societăţii civile în CSM se declară îngrijoraţi cu privire la existenţa acestui protocol, nepublic - 
clasificat ca fiind strict secret, al cărui conţinut relevă "suspiciuni multiple privind supravegherea magistraţilor de 
către serviciile de informaţii şi după desfiinţarea SIPA, chiar dacă acestea nu au fost valorificate de Inspecţia 
Judiciară". 
"În ceea ce priveşte protocolul de cooperare între Inspecţia Judiciară şi Serviciul Român de Informaţii acesta nu 
interferează în mod direct activitatea de înfăptuire a justiţiei şi derulare a procedurilor judiciare ca în cazul 
protocoalelor semnate de Parchetul General sau Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie cu serviciul de informaţii, însă 
are rolul de a releva aspecte îngrijorătoare privind supravegherea şi controlul asupra judecătorilor şi 
procurorilor", avertizează reprezentanţii societăţii civile în CSM. 
 Iar considerentele aduse de aceştia fac referire la obiectul protocolului, care prevedea cooperarea pentru 
„asigurarea independenţei şi înfăptuirii justiţiei, al prevenirii şi combaterii abaterii disciplinare în rândul 
magistraţilor (…)”. 
Potrivit reprezentanţilor societăţii civile în CSM, acest scop declarat al protocolului trebuie analizat din 
perspectiva atribuţiilor trasate părţilor prin protocol de „valorificare eficientă a posibilităţilor pentru identificarea 
anticipată, prevenirea şi combaterea abaterilor disciplinare în rândul magistraţilor (…)” prin furnizarea „din oficiu 
a informaţiilor în legătură cu acte sau fapte susceptibile a fi încadrate ca fiind abateri disciplinare săvârşite de 
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magistraţi” precum şi obligaţia nedivulgării „faptului că acestea provin de la Serviciul Român de Informaţii”, dacă 
Inspecţia Judiciară intenţionează realizarea competenţelor proprii. 
"II. Conform principiilor stabilite la art. 1 şi a prevederii de la art. 3 din protocol care stabileşte că activităţile se 
desfăşoară conform atribuţiilor şi competenţelor pârţilor. Astfel, raportat la prevederile Legii nr.14/1992 privind 
organizarea şi funcţionarea Serviciului Român de Informaţii, rezultă aparente neconcordanţe între obligaţia de 
limitare a culegerii de informaţii la aria reglementată de competenţa S.R.I. stabilită la art. 6, art. 7, art. 8 
coroborate cu prima teză a art. 9 din legea S.R.I. (care autorizează culegerea şi prelucrarea de informaţii în 
vederea transmiterii către beneficiari legali numai în limitele art. 3 din Legea nr.51/1991 privind securitatea 
naţională a României) şi obligaţiei stabilită prin protocol de culegere de informaţii privind abaterile disciplinare ale 
magistraţilor", arată reprezentanţii societăţii civile în Consiliu. 
În concluzie, aceştia consideră că unele aspecte trebuie clarificate urgent şi aduse la cunoştinţa opiniei publice, 
respectiv dacă intră în competenţa SRI culegerea şi prelucrarea de informaţii privind identificarea anticipată şi 
prevenirea abaterilor disciplinare ale magistraţilor; în ce condiţii şi modalităţi s-a realizat supravegherea 
prudenţială a magistraţilor pentru identificarea abaterilor disciplinare sau deontologice pe care SRI se angaja la 
art. 3 alin.(2) lit. b) din Protocol să le pună la dispoziţie din oficiu şi, dacă, în realizarea competenţelor sale ,SRI a 
preluat supravegherea executată anterior de SIPA cu privire la comportamentul magistraţilor cu referire la 
aspectele ce constituie abateri disciplinare. 
"Dat fiind că în acest moment au fost desecretizate principalele protocoale de cooperare între Serviciul Român de 
Informaţii şi structuri din cadrul autorităţii judecătoreşti, se impune analizarea şi exprimarea unui punct de vedere 
instituţional al Consiliului Superior al Magistraturii cu privire la protocoalele care au fost încheiate cu instituţiile 
judiciare, respectiv PÎCCJ şi ÎCCJ pentru a duce la îndeplinire angajamentele asumate prin hotărârea Plenului CSM 
din luna aprilie 2018", concluzionează reprezentanţii societăţii civile în CSM. 
Reprezentanţii societăţii civile în Consiliul Superior al Magistraturii sunt Victor Alistar şi Romeu Chelariu. 
Inspecţia Judiciară a publicat, marţi, protocolul încheiat cu Serviciul Român de Informaţii, precizând că a cerut, în 
martie 2018, declasificarea acestuia. Instituţia anunţă că nu a solicitat şi nu a transmis SRI-ului date şi informaţii în 
baza acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şerban Nicolae cere OUG pe Legile justiţiei la maximum trei zile de la apariţia ultimei legi, din pachetul de trei, 
în Monitorul Oficial 
Liderul senatorilor PSD, Şerban Nicolae, a declarat joi, pentru MEDIAFAX, că este nevoie ca Guvernul să modifice 
Legile justiţiei printr-o ordonanţă de urgenţă în maximum trei zile de la apariţia în Monitorul Oficial a modificărilor 
la legea privind Statutul magistraţilor. 
„De la data publicării în Monitorul Oficial, în trei zile intră în vigoare legea (Legea 303/2004 privind statutul 
judecătorilor şi procurorilor - n.r.) şi, din punctul meu de vedere, ca să nu fie soluţii juridice diferite sau de blocaj, 
să se dea ordonanţa în intervalul acesta de trei zile”, a declarat, joi, pentru MEDIAFAX, liderul grupului PSD din 
Senat, Şerban Nicolae, întrebat când ar trebui ca Guvernul să adopte Ordonanţa de urgenţă pentru modificarea 
Legilor justiţiei. 
 Nicolae a spus că ar trebui modificate, prin OUG, prevederile referitoare la posibilitatea pensionării la cerere a 
magistraţilor cu o vechime de 20 de ani înainte de împlinirea vârstei de 60 de ani. 
„Din punctul meu de vedere sunt nişte modificări, de exemplu prevederea cu 20 de ani sau 25 de ani vechime. Cel 
mai simplu ar fi să se dea o ordonanţă care să nu amâne cu un an intrarea în vigoare a articolului, ci pur şi simplu 
articolul acesta să fie modificat în sensul în care să se iasă la 25 de ani vechime minim”, a declarat senatorul PSD 
pentru MEDIAFAX. 
Social-democratul a adăugat că OUG pe legile justiţiei ar trebui să se refere şi la simetria dintre numirea şi 
revocarea membrilor CSM. 
„Eu am iniţiat o altă părere despre modul în care se revocă membrii CSM, principiul de la care porneam era acela 
al simetriei, anume cu condiţiile cu care eşti ales, cu aceleaşi condiţii eşti şi revocat”, a punctat Şerban Nicolae. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, s-a întâlnit joi, de la ora 15.00, la Strasbourg, din nou cu reprezentanţii 
Comisiei de la Veneţia. Toader, a declarat miercuri, întrebat de ce nu a luat în considerare opinia Comisiei de la 
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Veneţia în adoptarea OUG pentru operaţionalizarea Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, că orice lege 
poate fi modificată. 
Comisia de la Veneţia a prezentat, pe 13 iulie, un aviz preliminar privind Legile justiţiei. Una din recomandările din 
raport se referă la reconsiderarea propunerii de înfiinţare a unui sediu/parchet al procuraturii ca structură 
separată pentru investigarea infracţiunilor comise de judecători şi procurori. 
Guvernul va adopta, până pe 20 octombrie, o ordonanţă de urgenţă care va corela doardouă din cele şapte 
observaţii ale Comisiei de la Veneţia pe Legile Justiţiei, au spus surse politice, pe 4 octombrie, pentru MEDIAFAX. 
Observaţiile acceptate de Executiv sunt cele care fac referire la revocarea membrilor CSM şi la pensionarea 
magistraţilor după 20 de ani de activitate pentru că "există riscul să depopuleze sistemul de justiţie", au adăugat 
sursele politice. 
Curtea Constituţională a României a respins, pe 25 septembrie, sesizarea formulată de preşedintele Klaus 
Iohannis referitoare la neconstituţionalitatea modificării Legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi 
procurorilor. 
Potrivit Constituţiei, Preşedintele României este obligat să promulge lege „în cel mult 10 zile de la primirea 
deciziei Curţii Constituţionale, prin care i s-a confirmat constituţionalitatea”. 
Potrivit art. 82 din legea 303/2004 privind Statutul magistraţilor, judecătorii şi procurorii cu o vechime de cel puţin 
25 de ani în funcţie se pot pensiona la cerere şi pot beneficia, la împlinirea vârstei de 60 de ani, de pensie de 
serviciu, în cuantum de 80% din baza de calcul reprezentată de indemnizaţia de încadrare brută lunară sau de 
salariul de bază brut lunar, după caz, şi sporurile avute în ultima lună de activitate înainte de data pensionării. 
De pensia de serviciu beneficiază, la cerere, înainte de împlinirea vârstei de 60 de ani, şi magistraţii cu o vechime 
între 20 şi 25 de ani numai în aceste funcţii, în acest caz cuantumul pensiei fiind micşorat 
cu 1% din baza de calcul prevăzută la alin. (1), pentru fiecare an care lipseşte vechimea integrală în aceste funcţii. 
Din pachetul celor trei Legi ale justiţiei, Iohannis a promulgat doar două dintre actele normative, Legea 304/2004 
privind organizarea judiciară, respectiv Legea 317/2004 privind organizarea şi funcţionarea CSM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, nevoit să promulge azi legea prin care i se reduc atribuțiile în privința numirii procurorilor 
Klaus Iohannis urmează să promulge vineri Statutul magistraţilor. Este vorba de ultima dintre cele trei legi ale 
justiţiei modificate de Parlament. Unul dintre principalele amendamente aduse actului normativ reduce atribuţiile 
şefului statului în domeniul numirii şefilor Parchetului General, DNA şi DIICOT. 
Klaus Iohannis promulgă azi legea privind Statutul magistraților 
Proiectul a fost contestat de mai multe ori la CCR, atât de Klaus Iohannis, cât şi de opoziţie şi Înalta Curte. Au fost 
epuizate toate căile de atac, iar vineri expiră termenul impus de lege şefului statului pentru a semna actul 
normativ. 
Potrivit noilor modificări, preşedintele poate refuza o singură dată numirea procurorilor de rang înalt. 
De asemenea, legea prevede că magistrații au posibilitatea de a se pensiona anticipat, înainte de împlinirea 
vârstei de 60 de ani, dacă au cel puțin 20 de ani vechime. 
Imediat ce Statul magistraţilor va fi promulgat, Guvernul va adopta o ordonanţă de urgenţă pe legile justiţiei, 
pentru a le pune în acord cu observaţiile Comisiei de la Veneţia. Rămâne de văzut în ce măsură se va face acest 
lucru. 
Pe 13 iulie, reprezentanţii Comisiei au prezentat un aviz preliminar asupra legilor justiţiei şi au recomandat 
menţinerea rolului preşedintelui României şi al CSM în numirea sau revocarea procurorilor şefi, reconsiderarea 
înființării unei secții de anchetare a magistraților, renunţarea la schema de pensionare anticipată a magistraţilor,  
dar și eliminarea sau redefinirea prevederilor care le permit procurorilor şefi să invalideze, ca neîntemeiate, 
soluţiile procurorilor. 
(Sursa: Digi 24) 
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 FJR: Nu exista niciun conflict constitutional intre Inalta Curte si Camera Deputatilor in cazul completurilor de 5 
judecatori 
Nu exista o situatie conflictuala nascuta intre Parlamentul Romaniei, pe de o parte, si Inalta Curte pe de alta 
parte, care sa rezide in mod direct in textul Constitutiei, in cazul formarii completurilor de 5 judecatori de la 
instanta suprema. 
Aceasta este concluzia Forumului Judecatorilor din Romania (FJR), care a trimis la Curtea Constitutionala o opinie 
in cazul sesizarii facute de premierul Romaniei, Viorica Dancila, prin care semnala existenta unui posibil conflict 
juridic intre Parlament si Inalta Curte de Casatie si Justitie (ICCJ), privind formarea completurilor de 5 judecatori. 
FJR sustine ca in acest caz este vorba de un conflict clasic de drept administrativ, de competenta unei instante 
judecatoresti. Ei citeaza articolul 124 din Constitutie, care arata ca justitia se infaptuieste in numele legii si se 
realizeaza prin Inalta Curte de Casatie si Justitie si prin celelalte instante judecatoresti stabilite de lege. 
"O decizie in alt sens a Curtii Constitutionala ar fi de natura a anula competenta instantelor judecatoresti, stabilita 
de insasi legea fundamentala", sustine FJR. 
Opinia FJR care a fost trimisa la CCR a fost postata pe site-ul asociatiei. 
 
Sesizarea si cazul Dragnea 
In vara a intrat in vigoare o noua lege, dar Inalta Curte a explicat ca completurile de 5 judecatori au fost trase deja 
la sorti la inceputul anului si nu vor functiona dupa noua lege retroactiv, ci incepand cu ianuarie 2019. Unul dintre 
motive: parlamentarii "au uitat" sa puna norme tranzitorii in legea adoptata. 
Solicitarea Vioricai Dancila a fost facuta in tandem cu un alt demers, de data asta in instanta, cel al liderului PSD, 
Liviu Dragnea. Politicianul este nemultumit ca procesul in care contesta condamnarea la 3 ani si 6 luni de 
inchisoare este judecat de un complet care a fost constituit la inceputul acestui an, in baza prevederilor legale. 
Asa ca el cere la Curtea de Apel Bucuresti suspendarea in parte a hotararii de colegiu a ICCJ, anularea, obligarea 
ICCJ si a Colegiului de Conducere al ICCJ de a adopta o noua hotarare de colegiu, sesizarea Curtii Constitutionale si 
plata cheltuielilor de judecata. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Carmen Dan: Protejarea tinerilor în faţa pericolului radicalizării teroriste este o prioritate pentru toată Europa 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, subliniază că protejarea tinerilor în faţa pericolului radicalizării teroriste 
reprezintă o prioritate pentru întreaga Europă. 
"Protejarea tinerilor în faţa pericolului radicalizării teroriste este o prioritate pentru toată Europa, pentru că 
securitatea tinerilor noştri este securitatea viitorului nostru", a scris Carmen Dan, pe Facebook. 
Ministrul Afacerilor Interne precizează, în postare, că a purtat joi, la Luxemburg, alături de miniştrii de Interne din 
alte opt state membre ale Uniunii Europene şi de comisarii europeni Julian King şi Dimitris Avramopoulos, discuţii 
pe tema combaterii radicalizării în rândul tinerilor.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ce se întâmplă cu proiectul parteneriatului civil și ce parlamentari îl sprijină 
Proiectul legii parteneriatului civil a fost depus la Camera Deputaţilor şi va intra în fluxul legislativ săptămâna 
viitoare. Inițiativa legislativă a fost semnată de toate grupurile parlamentare. Legea vine și ca urmare a unei decizii 
CCR privind drepturile persoanelor de același sex, după o decizie a Curții Europene de Justiție. 
Parteneriatul civil ar urma să reglementeze viaţa familială pentru persoanele de acelaşi sex sau care nu sunt 
căsătorite, astfel încât acestea să beneficieze de anumite drepturi. 
Florin Manole, deputat PSD: Proiectul are prevederi care se referă la chestiuni patrimoniale, la chestiuni privind 
datoriile, moștenirile, adică normarea genului acestuia de uniuni consenusale între persoane de același sex și de 
sexe diferite care nu aveau nicuiun fel de protecție juridică. 
Călin Popescu Tăriceanu, președintele ALDE: Acest proiect este elaborat de juriști de la CNCD care au discutat și cu 
ONG-urile. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/stiri-vasilica-viorica-dancila/dancila-critica-dur-inalta-curte-in-sesizarea-catre-ccr-incalca-constitutia-si-jurisprudenta-cedo-isi-aroga-competente-care-nu-i-apartin-1533024
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/stiri-vasilica-viorica-dancila/dancila-critica-dur-inalta-curte-in-sesizarea-catre-ccr-incalca-constitutia-si-jurisprudenta-cedo-isi-aroga-competente-care-nu-i-apartin-1533024
http://www.forumuljudecatorilor.ro/wp-content/uploads/FJR-amicus-curiae-pt-CCR-conflict-juridic-de-natura-constitutionala-complet-5-ICCJ.pdf


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Teodora Rosetti, director de programe al asociației Accept: Adopția e deja reglementată printr-o lege specifică și 
într-adevăr, acest proiect de lege nu prevede adopția pentru cupluri de același sex. (Reporter:Aveți o problemă cu 
acest lucru?) Nu. 
O primă discuţie pe marginea proiectului de lege a avut deja loc între parlamentari şi reprezentanţii ONG-urilor. 
Liberalii au anunţat că nu vor semna o iniţiativă a social-democraţilor. 
Raluca Turcan, prim-vicepreşedinte PNL: Pe mine nu o să mă auziți spunând că voi semna un demers al PSD, ci 
aştept să văd solicitări din partea persoanelor care se simt vătămate în respectarea drepturilor civile, să particip la 
dezbateri asumate de persoane responsabile şi după aceea voi lua în considerare un demers parlamentar. 
La doar câteva ore după ce politicienii au anunţat că încep demersurile pentru parteneriatul civil, Biserica 
Ortodoxă Română a avut şi o primă reacţie. Reprezentanţii BOR critică iniţiativa şi spun că nu e decât un prim pas 
spre legalizarea căsătoriei între persoanele de același sex. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Din 2019 toate pensiile vor fi virate pe card 
Ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici, a declarat că vrea ca statul să nu mai dea 600 de milioane lei anual 
pentru expedierea pensiilor prin Poșta Română. Astfel, de la anul pensia nu va mai fi adusă de poştaş, ci va fi 
virată pe card. 
Măsura, anunțată de Eugen Teodorovici într-un interviu pentru DCNews va afecta aproximativ trei milioane de 
pensionari. Ministrul de Finanțe spune că cei 600 de milioane lei care sunt cheltuiți anual pentru expedierea 
pensiilor prin Poșta Română pot fi distribuiți administrațiilor locale pentru investiții. 
În acest scop, Teodorovici spune că vor fi oferite bonusuri pensionarilor care aleg să își treacă pensia pe card, 
pentru a-i încuraja să aleagă această variantă. În plus, pensionarilor li se va garanta că retragerile de pe card nu 
vor fi însoțite de comisioane. 
Potrivit datelor Casei Naţionale de Pensii, în România sunt aproximativ 4,7 milioane de pensionari. Dintre aceștia, 
peste 1,7 milioane îşi încaseză în prezent pensiile pe card. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Prim-viceguvernatorul BNR: Trebuie să îi convingem pe oameni să includă mai multe informaţii în deciziile 
financiare 
Florin Georgescu, prim-viceguvernatorul Băncii Naţionale a României (BNR), a explicat, joi, motivele pentru care 
crede că este nevoie ca economia să se bazeze mai mult pe cunoaştere decât în prezent. 
Conform celui mai recent studiu despre nivelul de alfabetizare financiară, doar 22% dintre români sunt alfabetizaţi 
financiar, a reamintit prim-viceguvernatorul BNR. 
„Aceasta înseamnă că restul populaţiei are dificultăţi în a înţelege neajunsurile inflaţiei sau riscurile asociate cu 
creditul bancar. Astfel, se poate spune, că, pentru a avea politici de succes, nu este suficient să adăugăm mai 
multă cunoaştere în designul politicilor noastre, dar, de asemenea, să îi convingem pe oameni să includă mai 
multă cunoaştere în deciziile lor financiare. Astfel, este de două ori mai dificil să se realizeze acest lucru. Acest 
lucru ne obligă să realizăm ce înseamnă provocările status-quo: schimbarea mentalităţilor, atât pentru cei care fac 
politicile, cât şi pentru cetăţeni. Avem nevoie de cercetare şi analiză economică care este practică şi care poate să 
acopere adevăratul deficit din societatea noastră”, a spus Georgescu, în cadrul conferinţei Strategica. 
 Pentru a creşte nivelul de cunoştinţe economice, BNR a început un program de educaţie financiară acum nouă 
ani, iar anul trecut a făcut un departament specializat, cu acest scop. 
„Prin aceste iniţiative, sperăm să avem tot mai mult succes în a ajunge la mintea şi la inima populaţiei, dar şi a 
decidenţilor şi a managerilor. Mai avem un drum lung de parcurs, în ambele direcţii. Încă vedem că o mare parte 
din populaţie are cunoştinţe insuficiente sau deloc despre economie şi riscul vieţii lor financiare”, a subliniat 
Georgescu. 
Prim-viceguvernatorul Băncii centrale a menţionat că o mare cantitate de informaţie a fost utilizată de câştigătorii 
Nobel-ului pentru economie de anul acesta: William D. Nordhaus şi Paul Romer. Ei au primit premiul Nobel pentru 
economie pentru cercetările lor în domenii care implică dezvoltarea durabilă în economia globală şi bunăstarea 
populaţiei la nivel mondial. 
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„Acest premiu Nobel reprezintă suprema recunoaştere a faptului că cercetările şi cunoaşterea reprezintă o 
contribuţie esenţială la realizarea politicilor. Pe de altă parte, în multe cazuri, în activitatea de zi cu zi, vedem că 
politicile ignoră descoperirile studiilor şi ale Academiei, ca să nu mai spunem că, de multe ori, ignoră legile 
fundamentale ale economiei”, a mai spus Georgescu. 
Acesta s-a referit la faptul că Peter Drucker a lansat, acum 50 de ani, conceptul de economie bazată pe 
cunoaştere (knowledge economy). 
„Oricare economist şi specialist în management din toate doctrinele include cunoştintele drept preambul al 
viziunii lui asupra lumii. După 50 de ani, surpriza este că încă avem senzaţia că lipsesc elemente în instituţiile 
noastre economice şi în construcţiile noastre. Ar trebui să ne bazăm mai mult pe cunoaştere. În loc să avem tot 
mai mulţi oameni educaţi şi informaţi în societate, vedem zone albe şi o lipsă de informaţie care provine din 
inegalităţile sociale, o altă provocare în creştere, ceea ce, de asemenea, duce la apariţia unor ignoranţi”, a 
subliniat Florin Georgescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul va solicita bani europeni pentru Centura Capitalei/ Când va fi lansată licitaţia pentru realizarea 
autostrăzii Ploieşti - Braşov 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi seară, că va solicita fonduri europene în valoare de peste 1,3 miliarde 
euro, fără TVA pentru finanţarea Centurii Capitalei, cererea urmând să fie trimisă luni Comisiei Europene. 
"Am făcut progrese importante în ceea ce priveşte asigurarea finanţării investiţiilor care vizează centura existentă 
a municipiului Bucureşti, dar şi infrastructura nouă la profil de autostradă. Dosarul prin care solicităm finanţarea 
din banii europeni este gata şi luni va fi transmis Comisiei Europene. Solicităm finanţarea din bani europeni, mai 
exact din Programul Operaţional Infrastructură Mare, pentru acest proiect deosebit de important. Vorbim despre 
fonduri estimate la peste 1,3 miliarde de euro, fără TVA", a declarat Viorica Dăncilă, joi seară la Palatul Victoria. 
 Premierul a dat asigurări că Guvernul "va oferi tot sprijinul pentru atragerea finanţării europene necesare 
realizării acestui proiect". 
 
Premierul anunţă că luni va fi lansată licitaţia pentru realizarea autostrăzii Ploieşti-Braşov 
Dăncilă a anunţat că licitaţia pentru autostrada Ploieşti-Braşov, în parteneriat public-privat, va fi lansată luni, iar în 
termen de 30 de zile investitorii străini şi români vor putea depune ofertele.Tipul licitaţiei va fi selecţia 
competitivă a adăugat prim-ministrul. 
"Mă bucur să anunţ că, luni, se va lansa licitaţia pentru realizarea autostrăzii Ploieşti - Braşov, în parteneriat 
public-privat, un proiect aşteptat de mult timp şi pentru care Guvernul a făcut eforturi în ultimele luni. În termen 
de 30 de zile, investitori români şi străini pot depune ofertele, iar tipul licitaţiei va fi selecţia competitivă. Vor 
urma negocieri cu investitorii selectaţi, astfel încât în luna decembrie estimăm semnarea acordului de parteneriat 
public-privat pentru realizarea acestei autostrăzi", a afirmat Viorica Dăncilă, într-o declaraţie de presă susţinută joi 
seară la Palatul Victoria. 
Aceasta a adăugat că au fost pregătite, în ultima perioadă, mai multe proiecte guvernamentale. 
"Am pregătit în ultimele luni mai multe proiecte guvernamentale care au ajuns la maturitate. Prin aplicarea lor 
vom crea mai multe locuri de muncă şi mai bine plătite, vom atrage proiecte de investiţii cu valoare adăugată 
mare. Beneficiile sunt atât economice şi sociale, dar şi în măsură să consolideze România ca o destinaţie atractivă 
pentru mediul de afaceri", a completat şeful Executivului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniştrii Teodorovici şi Stănescu, în biroul lui Liviu Dragnea: Discuţii cruciale pentru bugetele locale 
Ministrul Finanțelor, Eugen Teodorovici, a avut joi, la Parlament, o primă discuție cu președintele PSD, Liviu 
Dragnea, pe tema Codului Finanțelor Publice Locale, urmând ca în cursul după-amiezei să aibă loc o nouă rundă 
de discuții, transmite Mediafax. 
Ministrul Finanțelor Publice, Eugen Teodorovici, a declarat, joi, la Parlament, după o discuție de aproximativ 30 de 
minute în biroul președintele PSD, Liviu Dragnea, că pe agenda întâlnirii s-a aflat Codul Finanțelor Publice Locale. 
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Teodorovici a precizat, la plecare, că discuțiile vor fi reluate în cursul zilei. La întâlnire a participat și vicepremierul 
Paul Stănescu. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, pe 22 februarie 2018, la Adunarea generală a UNCJR, că proiectul Codului 
finanţelor publice locale urmează să fie adoptat până la sfârşitul anului, ea avansând posibilitatea ca suma de 750 
de lei/locuitor, din formula de echilibrare, să poată fi crescută. 
„Elementul principal al codului va fi formula de echilibrare a bugetelor locale. Aşa cum am încercat şi în 2018, 
conform programului de guvernare, ne-am propus ca 100% din impozitul pe venit să fie sursa bugetelor locale, şi 
echilibrarea să conducă la bugete minime de funcţionare. După cum ştiţi, în 2018 s-a stabilit 750 de lei pe 
locuitor”, le-a spus Dăncilă preşedinţilor de CJ. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sistemul informatic din Sanatate continua sa cada. CNAS refuza sa spuna cine asigura mentenanta si pe ce 
bani 
Medicii de familie au semnalat ca, de la inceputul acestei saptamani, au intampinat probleme la citirea cardurilor 
pacientilor, la validarea consultatiilor si la urcarea in sistem a retetelor. 
In replica, CNAS a transmis printr-un comunicat ca "Platforma Informatica a Asigurarilor de Sanatate (PIAS) 
functioneaza in parametri normali" si ca au fost doar pe 8 octombrie "fluctuatii" ce au fost solutionate pe data de 
9. 
"Pe durata efectuarii lucrarilor tehnice, au existat intervale in care platforma informatica a avut timpi lungi de 
raspuns la solicitarile utilizatorilor, fapt perceput de acestia drept nefunctionalitate. 
Mentionam ca serviciile medicale efectuate in perioada respectiva pot fi raportate si validate in interval de trei 
zile lucratoare dupa data efectuarii serviciilor respective, nefiind necesara stabilirea de masuri derogatorii", a 
transmis CNAS. 
Reactia Casei i-a revoltat pe medici, care spun ca inca se chinuie sa introduca serviciile oferite in sistem, astfel 
incat sa le poata fi decontate si sa nu fie buni de plata. 
"Ne chinuim de 3 zile sa incarcam datele in SIUI si primim doar mesaje de eroare. Chiar nu mai au niciun pic de 
bun simt?", "Nu am validat de 3 zile nicio consultatie! Daca functiona sistemul, nu ma aflam in aceasta situatie" 
sau "Si pe 10 tot asa de 'fluctuanta' a fost platforma de poveste. Nu ei sunt tampiti, ci asa ne cred pe noi", sunt 
cateva din reactiile medicilor de familie. 
 
Istoria se repeta? 
Problemele sistemului informatic nu sunt insa ceva nou, cum nu e noua nici situatia in care medicii reclama 
probleme si Casa spune ca nu exista. 
La inceputul lunii mai, sistemul informatic din Sanatate a fost la un pas de colaps total. Medicii de familie au 
protestat in fata Casei de Sanatate dupa ce fusesera ignorati cand semnalau problemele. Ziare.com informa la 
acel moment ca baza de date aproape a fost compromisa, riscand sa fie pierdute inclusiv informatiile pacientilor. 

 Medicii de familie protesteaza in fata Casei de Sanatate: Nu vrem sa murim de inima in fata unor 
calculatoare (Video) 

 Medic de familie: Sistemul informatic s-a nascut ca un avorton si e in coma. CNAS da prima reactie, dar 
nicio explicatie 
Motivul pentru care se ajunsese in aceasta situatie grava era ca expirase contractul cu firma care se ocupa de 
mentenanta, SIVECO. Casa Nationala de Asigurari de Sanatate nu facuse demersurile necesare pentru a prelungi 
contractul sau a incheia un altul, iar SIVECO a anuntat ca, dupa o perioada in care a continuat sa asigure totusi 
mentenanta, refuza sa mai lucreze gratis. 
Cateva zile de la anuntul SIVECO, sistemul informatic s-a blocat, fiind adus inapoi pe linia de plutire dupa 
saptamani bune si tot cu interventia pro bono a firmei. 
La acel moment, SIVECO acuza ca multe stricaciuni au fost facute de IT-istii Casei de Asigurari, in timpul in care nu 
s-a asigurat mentenanta de catre specialisti. 
Ce are de ascuns Casa de Sanatate? 
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Au trecut aproape 5 luni si in acest interval nu a fost facut niciun anunt in legatura cu incheierea unui nou 
contract de mentenanta. Asa ca am intrebat CNAS care au fost cauzele recentelor probleme si daca este la acest 
moment asigurata mentenanta. 
Despre cauza problemelor, ni s-a raspuns joi dimineata cu aceleasi informatii din comunicatul remis miercuri: 
"In acest moment sistemul informatic este complet functional. Primele probleme au aparut in cursul zilei de luni, 
8 octombrie a.c., s-au inregistrat fluctuatii ale PIAS, care au fost analizate si solutionate in cursul zilei de marti, 9 
octombrie. Pe durata efectuarii lucrarilor tehnice, au existat intervale in care platforma informatica a avut timpi 
lungi de raspuns la solicitarile utilizatorilor, fiind suprasolicitata, fapt perceput de acestia drept nefunctionalitate", 
se arata in raspunsul Casei de Asigurari. 
Cu alte cuvinte, institutia spune ca timpii lungi de raspuns pot fi perceputi drept o nefunctionalitate, ei fiind de 
fapt o normalitate. 
Cat despre contractul de mentenanta, aflam cu surprindere ca acesta exista: "In ceea ce priveste mentenanta 
bazei de date a SIUI, SIPE si CEAS va informam ca a fost incheiat un contract de mentenanta, incepand cu data de 
8 august 2018, contract care este valabil pana pe 31 decembrie 2018". 
Spunem cu surprindere pentru ca CNAS nu a facut niciun fel de informare publica referitor la incheierea acestui 
contract atat de important, in lipsa caruia s-a demonstrat ca se ajunge la situatii ce afecteaza activitatea 
medicilor, precum si accesul contribuabililor la sanatate conform drepturilor lor legale si constitutionale. 
Totodata, desi in solicitarea noastra ceream si numele firmei care asigura mentenanta, precum si costul 
contractului, aceste intrebari au fost complet ignorate. 
Mentionam ca institutiile statului sunt obligate sa ofere informatii de interes public, iar refuzul comunicarii 
trebuie motivat si transmis in termen de 5 zile. Cele 5 zile inca nu s-au scurs, va vom informa cand ni se va 
comunica un motiv. 
 
CNAS si DNA 
Amintim ca Sistemul Informatic al Asigurarilor de Sanatate (SIUI) a facut obiectul unei anchete DNA. Acum peste 
un an, DNA a anuntat detaliile unui dosar urias de coruptie, in care fostul presedinte al CNAS Lucian Duta este 
acuzat ca a luat mita de 8,6 milioane de euro de la firme care au realizat sistemul. Duta a fost pus sub control 
judiciar pe cautiune, stabilita la 4,5 milioane de lei, potrivit unui comunicat DNA. 
De realizarea SIUI s-a ocupat HP (lider de consortiu si furnizorul hardware), impreuna cu SIVECO (dezvoltatorul 
soft si al sistemului ERP), STS a asigurat comunicatiile speciale, iar SRI asigura securitatea cibernetica. 
In ce priveste sistemul IT al Cardului National de Asigurari Sociale de Sanatate (CEAS) acesta a costat peste 87,6 
milioane lei fara (TVA) si a fost implementat de asocierea HP Romania si Novensys Corporation, avand ca 
subcontractant pe SIVECO Romania, contractul fiind atribuit in luna aprilie 2012. 
Contractul de servicii privind implementarea prescriptiei electronice (SIPE), in valoare de peste 36,2 milioane lei 
fara TVA, a fost castigat in 2012 de catre HP Romania. 
Ultimul contract incheiat de SIVECO cu CNAS a fost anul trecut, in data de 31 martie 2017, in valoare de peste 7,6 
milioane de lei, fara TVA. SIVECO se angaja sa asigure mentenanta si suportul tehnic pentru ERP, softul care 
integreaza toate informatiile la nivelul Casei, sistem dezvoltat tot de SIVECO odata cu SIUI-ul. 
(Sursa: ziare.com) 
 
Guvernul a gasit 50 de milioane de euro pe care sa-i imparta anual celor care vor sa faca filme in Romania 
Producatorii de film pot aplica, incepand de vineri, pentru obtinerea unor finantari garantate de stat pentru 
pelicule romanesti si straine realizate in tara noastra, a anuntat prim-ministrul Viorica Dancila, precizand ca 
aceasta schema de ajutor de stat beneficiaza de un buget anual de 50 de milioane de euro. 
"Un alt program guvernamental ajuns in etapa de aplicare este cel prin care sustinem sectorul cinematografic. 
Chiar de maine producatorii de film pot aplica pentru obtinerea unor finantari garantate de stat pentru productii 
romanesti si straine realizate in tara noastra. Este cea mai atractiva schema de ajutor de stat din Europa pentru 
cinematografie, care beneficiaza de un buget anual de 50 de milioane de euro", a declarat Dancila, joi, la Palatul 
Victoria. 
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Potrivit sefei Guvernului, se urmareste stimularea productiei de filme, incurajarea initiativei private in domeniile 
creatiei, finantarii productiei si distribuirii filmelor romanesti sau realizate cu participare romaneasca. 
"Prin acest instrument, promovam in An Centenar identitatea culturala nationala prin realizarea filmelor 
cinematografice si promovarea valorilor romanesti in circuitul mondial. Ajutorul de stat pentru fiecare film va fi 
intre 100.000 de euro si 10 milioane de euro, iar aceasta finantare se va putea acoperi pana la 45% din 
cheltuielile eligibile pentru productia de filme realizate in Romania si care promoveaza tara noastra, respectiv de 
pana la 35% din totalul cheltuielilor eligibile pentru dezvoltarea proiectelor de film si productiei de film in 
Romania", a precizat Dancila. 
Premierul a subliniat ca proiectele vor fi selectate de "o comisie alcatuita din profesionisti romani si straini". 
"Romania trebuie promovata si cunoscuta in lume prin valorile, istoria si traditiile sale", a afirmat prim-ministrul. 
Comisia care va selecta proiectele este formata din Adrian Titieni, actor si presedinte onorific al UNATC, Dan Pita, 
regizor si scenarist, Sterian Alexandru, operator imagine film si doctor in cinematografie, Stan McCoy, presedinte 
Motion Picture Association, si Kevin Dillon, actor de la Hollywood, potrivit documentelor publicate pe site-ul 
Comisiei Nationale de Strategie si Prognoza. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 S-a lansat programul „Investeşte în tine”. DATA de la care tinerii pot cere efectiv credite cu dobândă 
suportată de stat 
Programul guvernamental „Investeşte în tine” a fost lansat joi, când au fost semnate documentele de garantare şi 
de plată destinate derulării, conform unui comunicat de presă al Guvernului. 
Începând cu 15 octombrie, tinerii între 16 şi 26 de ani pot contracta credite cu dobândă suportată de la bugetul 
de stat de până la 40.000 de lei, iar persoanele între 26 şi 55 de ani pot lua acelaşi tip de credite de până la 35.000 
de lei. 
Dacă cel care apelează la acest instrument de creditare este angajat, poate solicita încă 20.000 de lei. 
Anii de studiu vor reprezenta perioada de graţie pentru acest tip de finanţare. 
Sumele pot fi folosite pentru îmbunătăţirea pregătirii profesionale sau pentru acces la diferite servicii de sănătate 
şi activităţi sportive. 
 Programul guvernamental este implementat şi monitorizat de către Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis va efectua prima vizită de stat după 45 de ani în ţara în care se află cei mai mulţi români 
Preşedintele Klaus Iohannis, va efectua, în perioada 14-17 octombrie, o vizită de stat în Italia, prima după 45 de 
ani, el urmând să participe şi la inaugurarea unei expoziţii dedicate comemorării a 2000 de ani de la moartea 
poetului latin Ovidiu. 
„Preşedintele României, Klaus Iohannis, va efectua, în perioada 14-17 octombrie a.c., o vizită de stat în Republica 
Italiană, aceasta fiind prima vizită de stat din ultimii 45 de ani. (...) Duminică, 14 octombrie a.c., la sediul Episcopiei 
Ortodoxe Române a Italiei, Preşedintele României va avea o întrevedere cu reprezentanţi de marcă ai cultelor 
religioase ortodox, greco-catolic şi romano-catolic. În cursul serii, Preşedintele Klaus Iohannis va participa la un 
moment simbolic al vizitei, cu încărcătură deosebită pentru relaţia bilaterală dintre cele două state – iluminarea 
Columnei lui Traian în culorile Drapelului României.”, se arată într-un comunicat de presă al Administraţiei 
Prezidenţiale, remis MEDIAFAX. 
Totodată, Klaus Iohannis, va avea convorbiri oficiale, pe 15 octombrie, cu Preşedintele Italiei, Sergio Mattarella, 
pe teme legate de Parteneriatul Strategic Consolidat dintre cele două ţări, precum şi de cooperarea în plan 
european, internaţional şi securitar. 
„În cadrul dialogului, o atenţie deosebită va fi acordată reconfirmării caracterului special al relaţiei bilaterale, 
aprofundării Parteneriatului Strategic Consolidat, întăririi cooperării economice şi rolului comunităţii româneşti 
din Italia. Va fi realizat, totodată, un schimb de opinii pe temele de actualitate ale agendei UE, inclusiv în contextul 
pregătirii exercitării Preşedinţiei române a Consiliului Uniunii Europene, precum şi pe teme internaţionale”, 
conform sursei menţionate. 
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De asemenea, cei doi Preşedinţi vor participa la inaugurarea unei expoziţii dedicate comemorării a 2000 de ani de 
la moartea poetului latin Ovidiu. Agenda şefului de stat român va mai include întrevederi oficiale cu Preşedintele 
Consiliului de Miniştri al Italiei, Giuseppe Conte, Preşedintele Senatului, Maria Elisabetta Alberti Casellati, şi 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Roberto Fico. 
„La data de 16 octombrie a.c., Preşedintele României va participa la deschiderea Forumului de Afaceri România-
Italia, eveniment menit să stimuleze dimensiunea economică a Parteneriatului Strategic Consolidat, în contextul 
în care, în 2017, valoarea schimburilor comerciale a fost de 14,6 miliarde euro, cea mai ridicată valoare 
înregistrată în istoria relaţiilor comerciale româno-italiene. Cu o valoare estimată a schimburilor comerciale de 
peste 15,5 miliarde euro, în acest an, Italia este doilea partener comercial al României şi ocupă primul loc în topul 
investitorilor străini din punct de vedere al numărului de companii prezente pe piaţă, respectiv locul cinci în 
clasamentul investiţiilor străine în economia noastră.”, se mai arată în comunicatul de presă. 
Preşedintele va avea, şi la Roma, o întrevedere cu Primarul oraşului, Virginia Raggi, urmată de o întâlnire cu 
reprezentanţii comunităţii româneşti, cea mai numeroasă din afara graniţelor şi cea mai mare comunitate străină 
din Peninsulă. La întâlnire va participa şi primar, Virginia Raggi, a conchis Administraţia Prezidenţială. 
(Sursa: Mediafax) 
 

Europarlamentarul Emilian Pavel: Am cerut Comisiei Europene să oprească aplicarea discriminatorie a MCV-
ului 
În cadrul muncii parlamentare la „Raportul cu privire la drepturile fundamentale în Uniunea Europeană pe anul 
2017”, am cerut Comisiei Europene să oprească aplicarea Mecanismului de Cooperare și Verificare (MCV) pentru 
România și Bulgaria. Acest instrument este unul discriminatoriu și adesea folosit în mod abuziv în scopuri politice, 
în loc să acționeze ca un mecanism european pentru protejarea și promovarea statului de drept, anunta 
europarlamentarul PSD Emilian Pavel. 
Amendamentul depus de mine în Comisia pentru libertăți civile, justiție și afaceri interne a Parlamentului 
European, a fost co-semnat și susținut de colegii europarlamentari români din PSD și ALDE. 
Mă bucur că Parlamentul European reamintește în acest raport și rezoluția sa proprie, adoptată în 10 Octombrie 
2016, prin care solicită Comisiei Europene instituirea unui mecanism al UE privind democrația, statul de drept și 
drepturile fundamentale, adică exact ceea ce am cerut și eu în numeroase ocazii: un sistem european, comun 
tuturor Statelor Membre – dintre care nu este niciunul lipsit de probleme. 
Acest demers democratic este susținut de toate grupurile politice europene și vine în mod clar în apărarea statului 
de drept. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Pe ce loc se află România în topul ţărilor privind potenţialul dezvoltării umane. Banca Mondială a făcut public 
clasamentul 
România ocupă locul 67 dintr-un total de 157 de ţări din punctul de vedere al potenţialului dezvoltării umane, 
primele poziţii în clasament fiind deţinute de Singapore, Coreea de Sud şi Japonia, iar ultimele de Niger, Sudanul 
de Sud şi Ciad, conform unui clasament realizat de Banca Mondială. 
Ţările asiatice domină clasamentul numit "Indexul capitalului uman", elaborat de Banca Mondială prin 
cuantificarea potenţialului atins de o persoană la vârsta de 18 ani în funcţie de educaţia şi de alte condiţii din ţara 
în care s-a născut. 
Clasamentul a fost realizat în funcţie de indicatori precum probabilitatea de supravieţuire la vârsta de cinci ani, 
numărul anilor de şcolarizare, punctajul testelor şcolare şi rata adultă de supravieţuire. 
 Scala de evaluare a sănătăţii şi potenţialului educaţional este cuprinsă între 0 şi 1, nivelul maxim fiind 1. Media 
globală actuală este la nivelul 0,57 puncte. 
Pe primul loc în clasamentul privind potenţialul dezvoltării umane se situează Singapore, cu un punctaj de 0,88, 
fiind urmat de Coreea de Sud, Japonia, Hong Kong şi Finlanda. Irlanda ocupă locul 6, fiind urmată de ţări precum 
Australia, Suedia, Olanda, Canada, Germania şi Austria. Pe locul 15 se poziţionează Marea Britanie, pe 19 este 
Italia, Elveţia este pe poziţia 20, Franţa, pe 22, iar Statele Unite, pe 24. Rusia ocupă locul 34. 
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România este pe locul 67 la capitolul potenţialului dezvoltării umane, cu un punctaj de 0,60, faţă de media de 0,57 
de puncte. În funcţie de genuri, potenţialul dezvoltării este de 0,58 puncte în cazul băieţilor şi de 0,63 de puncte în 
cazul fetelor. Potrivit datelor din raportul Băncii Mondiale, România are o populaţie de 19,59 milioane de 
locuitori. Probabilitatea de supravieţuire la vârsta de 5 ani este de 99% în România. Din punctul de vedere al 
numărului anilor de şcolarizare, nivelul este peste 12. Media punctajului testelor şcolare este de 452 în România, 
în timp ce, global, nivelul minim este de 300, iar cel maxim de 625. 
Republica Moldova ocupă locul 75 în clasament, cu 0,58 de puncte. 
Pe ultimele locuri din punctul de vedere al potenţialului dezvoltării capitalului uman se situează Niger (locul 155), 
Sudanul de Sud (156) şi Ciad (157). 
"Proiectul Capitalului Uman ar trebui să contribuie la crearea spaţiului politic pentru ca liderii ţărilor să aibă ca 
prioritate investiţiile în sensul transformării capitalului uman. Obiectivul este progresul rapid spre o lume în care 
toţi copiii să poată ajunge la şcoală bine-hrăniţi şi apţi să înveţe, să deprindă cunoştinţe în mod real în clasă şi să 
poată intra pe piaţa muncii ca adulţi sănătoşi, competenţi şi productivi", explică specialiştii Băncii Mondiale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bursa de la Bucureşti a închis ziua pe ROŞU, după căderile bursiere din Statele Unite şi Asia 
BET (Bucharest Exchange Trading), indicele principal al Bursei de Valori Bucureşti (BVB), care reflectă evoluţia 
celor mai tranzacţionate companii de pe piaţa reglementată a BVB, exclusiv societăţile de investiţii financiare (SIF-
uri), a scăzut cu 1,01%, joi faţă de miercuri, până la 8.401,96. 
BET-TR (Bucharest Exchange Trading Total Return Index), care reflectă atât evoluţia preţurilor companiilor 
componente, cât şi dividendele oferite de acestea, era la închiderea de astăzi a Bursei cu 1,02% sub nivelul de ieri, 
la 12.233,70. 
BET Plus (Bucharest Exchange Trading Plus Index), care reflectă evoluţia companiilor româneşti listate pe piaţa 
reglementată a BVB, a scăzut cu 1,07%, la 1.251,68. 
BET-FI (Bucharest Exchange Trading – Investment Funds), care reflectă evoluţia societăţilor de investiţii financiare 
(SIF-uri) şi a altor entităţi asimilabile acestora (Fondul Proprietatea), a închis joi cu o scădere de 0,84%, la 
36.416,31. 
 Dintre cele 15 companii incluse în indicii, cele mai mari scăderi, de câte 1,91%, le-au înregistrat Banca 
Transilvania, până 2,305, şi Romgaz, până la 33,4000. 
Alte scăderi de peste 1,5% au fost în dreptul: Electrica (de 1,87%, la 10,4800), Transgaz (1,70%, 347,0000), 
Transelectrica (1,68%, 23,3500), Bursa de Valori Bucureşti (1,61%, 24,4000), Purcari Wineries Public Company 
Limited (1,61%, 18,3000) şi Nuclearelectrica (1,54%, 7,6700). 
În schimb, singura companie care a crescut este Fondul Proprietatea, cu 0,87%, până la 0,9270. 
Pieţele europene, inclusiv Bursa de la Bucureşti, au deschis, joi, în scădere, pe fondul deprecierilor bursiere din 
Statele Unite şi Asia, dar şi al disputelor comerciale şi al andamentului titlurilor de stat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Obiectele din plastic de unica folosinta, interzise in UE din 2021: De la tacamuri si farfurii, la betisoarele 
pentru urechi 
Obiectele din plastic de unica folosinta precum farfuriile, tacamurile, paiele sau betisoarele pentru urechi, care 
reprezinta peste 70% din deseurile marine, vor fi interzise pana in 2021 pe piata UE, conform unui raport adoptat 
miercuri de Comisia de Mediu (ENVI) a Parlamentului European. 
In raportul intocmit de belgianul Frederique Ries (ALDE), adoptat cu 51 de voturi pentru, zece impotriva si trei 
abtineri, eurodeputatii au adaugat pe lista pungile din plastic foarte subtire, produsele fabricate din plasticuri oxo-
degradabile - fabricate din plastic obisnuit imbogatit cu aditivi ce declanseaza dezintegrarea plasticului, dar care 
contin si metale grele - si cutiile pentru meniuri fast-food realizate din polistiren expandat. 
 
Reduceri drastice si colectare selectiva 
Consumul mai multor altor obiecte, pentru care nu exista alternativa, va trebui sa fie redus de statele membre 
intr-un mod "ambitios si sustinut" pana in 2025. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Printre ele, cutiile de unica folosinta pentru burgeri, cutiile pentru sandvisuri sau containerele pentru fructe, 
legume, deserturi sau inghetata. 
Statele membre vor intocmi strategii nationale pentru a incuraja utilizarea de produse adecvate pentru uz 
multiplu, precum si pentru reutilizare si reciclare. 
Alte plasticuri, precum sticlele pentru bauturi, vor trebui colectate separat si reciclate la o rata de 90% pana in 
2025. 
Eurodeputatii din Comisia de mediu, sanatate publica si siguranta alimentara a PE au convenit si ca masurile de 
reducere ar trebui sa acopere si deseurile din produse din tutun, in special filtrele de tigari care contin plastic. 
Acestea vor trebui reduse cu 50% pana in 2025 si cu 80% pana in 2030. 
Un muc de tigara poate polua intre 500 si 1.000 de litri de apa, si, aruncat pe strada, poate necesita pana la 12 
ani pentru a se dezintegra. Acestea sunt pe locul doi in topul obiectelor de unica folosinta care contin plastic 
aruncate. 
De asemenea, se noteaza in raport, statele membre ar trebui sa se asigure ca cel putin 50% din echipamentul de 
pescuit pierdut sau abandonat care contine plastic este colectat in fiecare an, fiind fixata o tinta de reciclare de cel 
putin 15% pana in 2025. 
Echipamentul de pescuit reprezinta 27% din deseurile gasite pe plajele din Europa, se mentioneaza intr-un 
comunicat postat pe site-ul PE. 
Statele membre ar trebui sa se asigure ca societatile producatoare de tutun acopera costurile colectarii deseurilor 
acestor produse, inclusiv transportul si tratarea lor. Acelasi lucru este valabil si pentru producatorii de echipament 
de pescuit care contine plastic, care vor trebui sa contribuie la indeplinirea tintei de reciclare, noteaza 
eurodeputatii. 
"Europa este responsabila doar pentru o mica parte din poluarea cu plastic a oceanelor. Poate si ar trebui, totusi, 
sa fie un jucator-cheie in gasirea unor solutii, sa aiba un rol de frunte la nivel global, asa cum a facut in trecut in 
lupta impotriva schimbarii climatice. Interziceti, reduceti, taxati, dar si inlocuiti, avertizati; statele membre au 
multe optiuni dintre care sa aleaga. Depinde de ele sa aleaga cu intelepciune si de noi sa facem presiuni pentru 
mai mult", a declarat raportorul Frederique Ries. 
Raportul va fi supus la vot in plenul PE in urmatoarea sesiune plenara de la Strasbourg, din 22-25 octombrie. 
(Sursa: ziare.com) 
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